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Miljø- og Fødevareudvalget har i brev af 4. september 2017 stillet mig følgende 

spørgsmål (MOF alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Thomas Jensen (S). 

Spørgsmål 1090: 

Ministeren bedes redegøre for, hvad der er status på den kommende PCB-

handlingsplan, og hvornår forventer ministeren at præsentere denne? 

Svar: 

I maj 2011 offentliggjorde den daværende VK-regering en Handlingsplan for 

håndtering af PCB i bygninger.  

Formålet med handlingsplanen var at styrke grundlaget for, at PCB i bygninger 

identificeres og håndteres korrekt, således at arbejdsmiljø og indeluft hverken 

udgør en sundhedsfare for beboere, brugere af bygningen eller bygningsarbej-

dere, og så PCB ikke udgør en fare for miljøet.  

En særlig indsats var rettet mod at stille let tilgængelig vejledning om håndte-

ring af PCB i bygninger til rådighed for borgere, virksomheder og kommuner.  

Der blev med finansloven for 2014 finansieret en række initiativer i 2014 og 

2015 til styrkelse af information og rådgivning til bygningsejere som opfølgning 

på handlingsplanen.  

Der er ikke aktuelle planer om en ny PCB-handlingplan. 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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